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 Protokół Nr III.2014  

z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie 

odbytej w dniu 30 grudnia 2014 r. 

 

 

Obrady Rady Powiatu zostały rozpoczęte o godzinie 8
00

 a zakończone o godzinie 8
40

. 

W sesji wzięło udział 17 radnych, na ogólną liczbę 17 radnych, zgodnie z listą obecności. 

Listy obecności radnych oraz osób zaproszonych obecnych na sesji stanowią kolejno 

załączniki nr 1 i nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3.Przyjęcie porządku obrad. 

4.Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2014 r.; 

b) zmiany uchwały w sprawie powołania oraz ustalenia składu osobowego stałejKomisji 

budżetu, finansów, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu; 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego  

na lata 2015 – 2019; 

-  przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie opinii 

o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2015 – 

2019; 

d) uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2015 rok; 

- przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie opinii 

o projekcie uchwały budżetowej powiatu na 2015 r.;  

- przedstawienie opinii przewodniczących komisji stałych rady o projekcie budżetu powiatu 

na rok 2015. 

5. Interpelacje i wolne wnioski radnych. 

6.Zakończenie obrad III sesji Rady Powiatu. 

 

Pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz wypowiedział formułę „otwieram obrady sesji rady 

powiatu”. 

Oświadczył, iż na podstawie listy obecności stwierdza, że obrady są prawomocne. 

 

Ad. 2)Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 Pan Przewodniczący zaproponował przyjęcie protokołu bez odczytywania wzorem 

poprzednich sesji. 

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytał kto jest za przyjęciem protokołu 

z poprzedniej sesji Rady Powiatu bez odczytywania. 

 

W głosowaniu jawnym protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych (brak obecności na sali obrad pani 

M. Serwinowskiej oraz pani W. Słowik). 

 

Następnie pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.3) Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz odczytał proponowany porządek, a następnie 

zapytał czy są inne propozycje. 
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Nikt nie zabrał głosu wobec czego pan Przewodniczący zapytał kto jest za przyjęciem 

zaproponowanego porządku obrad. 

 

W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych (brak obecności na sali obrad pani M. 

Serwinowskiej oraz pani W. Słowik). 

Następnie pan Przewodniczący poinformował o przejściu do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 4) Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2014 r. 

Pan Wiceprzewodniczący Robert Kasiński odczytał projekt uchwały w sprawie  

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2014 r., 

a następnie zapytał czy są pytania bądź uwagi do odczytanego projektu uchwały. 

 

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytał kto jest „za” podjęciem uchwały, kto 

jest „przeciw” i kto się „wstrzymał”. 

 

W takcie odczytywania na salę obrad weszły radne pani M. Serwinowska i pani 

W. Słowik (godz. 8:05). Od tej chwili obrady toczyły się wobec 17 – osobowego 

składu radnych. 

 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr III.15.2014 została podjęta jednogłośnie 

i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych. 

 „Za” – 17 głosów, „przeciw” - 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

b) zmiany uchwały w sprawie powołania oraz ustalenia składu osobowego 

stałejKomisji budżetu, finansów, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu. 

Pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie powołania oraz ustalenia składu osobowego 

stałejKomisji budżetu, finansów, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu, 

a następnie zapytałkto jest „za” podjęciem uchwały, kto jest „przeciw” i kto się 

„wstrzymał”. 

 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr III.16.2014 została podjęta jednogłośnie, 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych. 

 „Za” – 17 głosów, „przeciw” - 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego  

na lata 2015 – 2019; 

-  przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie 

opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 

2015 – 2019. 

Pan Wiceprzewodniczący Krzysztof Mazurkiewicz odczytał projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego 

na lata 2015 – 2019, a następnie zapytał czy są pytania bądź uwagi. 
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O zabranie głosu poprosił pan Wacław Rodek, który powiedział, iż chciałby 

uzyskać odpowiedź na pytanie czy to rok wyborczy spowodował gwałtowny wzrost 

wydatków do prawie 94 mln zł, a na kolejny rok przewidziano 25 mln zł, następnie, 

że w 2014 r. wydatki majątkowe to kwota 23 mln zł a na 2015 r. to kwota 3 mln zł, 

jak również o wydatki inwestycyjne, które w 2014 r. kształtowały się na poziomie 

4 mln 300 tys. zł, a na 2015 r. spadły do ok. 300 tys. zł. i czy to będzie się rozwijać 

równomiernie. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Starosta, oznajmiając, iż tego typu pytania były 

zadawane podczas poszczególnych posiedzeń komisji i zostały na nie udzielone 

odpowiedzi. Dodał ponadto, że ma nadzieję, iż informacje przekazane na komisjach 

przyjęte zostały do wiadomości. Kontynuując stwierdził, iż radny powinien 

dokładnie słuchać odpowiedzi udzielanych podczas posiedzeń komisji i nie pytać 

po raz drugi o to samo na sesji Rady Powiatu. 

 

Pan Wacław Rodek powiedział, iż nie słyszał informacji na ten temat. 

 

Pan Starosta poprosił o nieinsynuowanie przez pana Rodka i nie wprowadzanie 

tego typu atmosfery na sesji, bo to niegodne zachowania jako radnego. 

Odpowiadając na pytanie zadane przez pana Rodka powiedział, że jedne programy 

się kończą, tak jak to było w roku bieżącym , a kolejne się będą zaczynać. Dodał, iż 

w 2015 r. będą składane wnioski na projekty, a następnie będzie wiadomo ile 

środków powiat otrzyma i na będą mogły być przeznaczone. 

 

Pan Wiceprzewodniczący Krzysztof Mazurkiewicz podziękował panu Staroście za 

udzielenie odpowiedzi, a następnie zapytał czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

W wyniku powyższego pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz poprosił pana 

Starostę o przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 

2015 – 2019. 

 

Głos zabrał pan Starosta, który przedstawił opinię o w/w projekcie uchwały. 

Przedmiotowy materiał stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie pan Wiceprzewodniczący Krzysztof Mazurkiewicz zapytałkto jest „za” 

podjęciem uchwały, kto jest „przeciw” i kto się „wstrzymał”. 

 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr III.17.2014 została podjęta jednogłośnie, 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych. 

 „Za” – 17 głosów, „przeciw” - 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów. 
 

d) uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2015 rok. 

- przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie 

opinii o projekcie uchwały budżetowej powiatu na 2015 r.; 

- przedstawienie opinii przewodniczących komisji stałych rady o projekcie budżetu 

powiatu na rok 2015. 
Pan Wiceprzewodniczący Robert Kasiński odczytał projekt uchwały w sprawie  
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uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2015 r. 

 

Następnie pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz poprosił pana  

Starostę o przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej powiatu na 2015 r.. 

 

Pan Starosta Bogusław Włodarczyk odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

jak również ustalenia Składu Orzekającego dotyczącego możliwości sfinansowania 

deficytu. 

Przedmiotowy materiał stanowi kolejno załącznik nr 7 i  nr 8do niniejszego protokołu.

  

Kontynuując pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz poprosił o przedstawienie 

opinii przewodniczących komisji stałych rady o projekcie budżetu powiatu na rok 

2015. 

 

Kolejno zabrali głos : 

 pani Aneta Bławat – Przewodnicząca Komisji budżetu, finansów, rozwoju 

gospodarczego i promocji powiatu, przedstawiając pozytywną opinię komisji, 

która stanowi załącznik nr 9do niniejszego protokołu; 

 pan Tomasz Świątek – Przewodniczący Komisji oświaty, sportu, zdrowia 

i pomocy społecznej, który przedstawił pozytywną opinię komisji o projekcie 

budżetu, stanowiącą załącznik nr 10 do niniejszego protokołu; 

 pan Alfred Skura - Przewodniczący Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, 

dróg i transportu, który również przedstawił pozytywną opinię komisji, która 

stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie pan Wiceprzewodniczący Robert Kasiński zapytał czy ktoś zgłasza 

uwagi lub ma pytania w w/w temacie. 

 

Nikt nie zabrał głosu, wobec czego zapytał kto jest „za” podjęciem uchwały, kto 

jest „przeciw” i kto się „wstrzymał”. 

 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 17 radnych. 

„Za” – 17 głosów, „przeciw” - 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Uchwała Nr III.18.2014 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12 do 

niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący poinformowało przejściu do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

Ad.5) Interpelacje i wolne wnioski radnych. 

Pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos  

w realizowanym punkcie obrad. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Tomasz Staniek, który zwrócił się z wnioskiem 

o zwołanie komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy społecznej w budynku szpitala, 

ponieważ wielu radnych zostało po raz pierwszy radnymi powiatu i chciałby aby 

w związku z tym nawet całym składem rady udali się do szpitala i zapoznali się też 

z jego obecną sytuacją, wyglądem, gdyż dokończona została budowa. 
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Pan radny Staniek powiedział również, że odbiera sygnały z otoczenia, iż oddział 

pediatryczny został „zawieszony” i chciałby potwierdzenia tej informacji oraz 

wiedzieć co dalej? Tzn. co z załogą, personelem? 

Następnie pan Staniek powiedział, że kolejna sprawa, którą chciał poruszyć dotyczy 

dokończenia budowy szpitala, a mianowicie wie, że jest to sukces rady powiatu 

poprzedniej kadencji (po wielu latach budowy w końcu spełnia standardy takie jakie 

być powinny). Niemniej jednak jak dodał pozostały sprawy związane 

z niezapłaconymi należnościami za usługę dokończenia budowy. Podkreślił w swojej 

wypowiedzi, iż firmy wykonawcze zaufały panu Staroście, zainwestowały 20 mln zł., 

a pozostał problem niezapłaconych faktur, firmy te borykają się z poważnymi 

problemami finansowymi, obecnie również z nękaniem komorników, niektóre z nich 

stoją na krawędzi bankructwa, pracownicy są zwalniani. To dramat nie tylko 

właścicieli firm, ale także pracowników tam zatrudnionych i ich rodzin.  Kontynuując 

powiedział, iż nie chciałby aby powiat opatowski źle się kojarzył, jak również słowo - 

zapewnienia, które pan Starosta dawał podczas podpisywania tychże umów, żeby było 

wywiązanie się z tego, gdyż to na radnych tej kadencji będzie spoczywało rozwiązanie 

tegoż problemu. Kończąc wypowiedź skierował pytanie do pana Starosty jaka jest 

koncepcja rozwiązania w/w sprawy. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przez pana Starostę. 

 

Pan Starosta powiedział, iż faktem jest, że oddział został „zawieszony”.  Powód to 

brak lekarza. „Oferowaliśmylekarzowi 100 zł za godzinę pracy + ubezpieczenie, 

atmosfera, która została wytworzona w stosunku co do tego oddziału powoduje to, że 

z określoną osobą nikt nie chce przyjść pracować”. Stąd też decyzja o „zawieszeniu” 

oddziału. Jest problem ze znalezieniem lekarzy– mówił pan Starosta. Następnie 

odniósł się do kolejnej kwestii mówiąc, iż od rozwiązywania spraw pracowniczych 

jest zarząd szpitala. Kontynuując wypowiedź oznajmił, iż co do rozliczenia między 

firmami, a poprzednim dzierżawcą szpitala (zgodnie z podpisaną umową) wynika kto 

i jakie brał zobowiązania. Ponadto podkreślił, iż informował na posiedzeniu komisji, 

że jeśli w tych kwestiach zostaną wypracowane jakieś koncepcje, rozwiązania będą 

przedstawione na poszczególnych posiedzeniach komisji stałych. Jednocześnie 

poprosił o nieprzenoszenie spraw poruszanych na posiedzeniach komisji na sesję, 

chcąc pokazać się przed mediami. Kończąc wypowiedź podkreślił, iż na dzień 

dzisiejszypowiat nie ma żadnej możliwości uregulowania zobowiązań za podmiot 

trzeci, gdyż faktury nie były wystawiane na powiat opatowski. Oczywiście, trzeba 

znaleźć rozwiązanie tego problemu i jeżeli zostanie wypracowane stanowisko w tej 

sprawie będziemy o tym rozmawiać podczas posiedzeń komisji i podejmować 

ewentualne decyzje. 

 

Pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz dodał, iż nie chodzi o możliwości 

finansowepowiatu, co przede wszystkim o prawne. 
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O zabranie głosu poprosił ponownie pan Tomasz Staniek, który powiedział, iż na 

temat zapłaty firmom są różne opinie prawne, i tak faktycznie jedna z nich jest taka 

jak została przed chwilą przedstawiona, nie mniej jednak jest też inna opinia ponieważ 

jest to majątek powiatu. Pan Tomasz Staniek odniósł się do zadawania pytań podczas 

trwania sesji zaznaczając, iż usprawiedliwiał swoją nieobecność na posiedzeniu 

komisji, gdyż jej termin został przełożony i nie mógł uczestniczyć w nowo 

zaplanowanym terminie, a mianowicie powiedział, iż pytania nie są zadawane ze 

względu na chęć pokazania się przed mediami. Zapewnił, zwracając się do Zarządu 

Powiatu, iż w zadawaniu pytań nie ma żadnej agresji, gdyż na poprzedniej sesji nie 

było przedstawicieli mediów i także były zadawane pytania. 

 

O zabranie głosu poprosił również pan Grzegorz Gajewski, który powiedział, iż 

podziela zdanie radnego Tomasza Stańka, gdyż uważa, że co zostanie wypracowane 

na komisji to na komisji, ale jego zdaniem również posiedzenia rady są od tego żeby 

dyskutować. Kontynuując powiedział, iż kwestia którą chciałby poruszyć należy do 

zadań komisji rewizyjnej, a z racji niemożliwości poruszenia sprawy i pracy w tejże 

komisji (wynik głosowania radnych) zmuszony jest przestawić ją na sesji. Pan 

Gajewski powiedział, iż podczas sesji rady powiatu w  dniu 10 grudnia br. Zadał 

pytanie dotyczące podziału kompetencji pomiędzy członków zarządu powiatu. 

Odpowiedź została udzielona tj. zostało przesłane zarządzenie pana Starosty nr 

62/2014. Oznajmił, iż niestety ten podział kompetencji narusza regulamin 

organizacyjny starostwa uchwalony uchwałą Rady Powiatu Nr XXXVIII.67.2014 

z dnia 23 grudnia 2013 r., a mianowicie pan Starosta dokonał nieuzasadnionego 

i bezprawnego przesunięcia kompetencji z zakresu pana wicestarosty w zakres 

kompetencji członka zarządu pana Grzegorza Przysuchy, tj. chodzi o nadzór nad 

Wydziałem Komunikacji, Dróg i Transportu. Schemat organizacyjny, który jest 

częścią regulaminu organizacyjnego określa jasno, że ten wydział znajduje się 

w ramach kompetencji pana wicestarosty. Chciałby uzyskać odpowiedź na jakiej 

podstawie zostało to przydzielone i co ewentualnie z tym dalej. 

 

Następnie pan Przewodniczący zapewnił, iż nikt podczas obrad sesji nie będzie z jego 

strony dyskryminowany i każdy będzie mógł zadawać pytania, czy też dzielić się 

swoimi przemyśleniami. Dodał, iż nikt nie będzie stawiał barier w związku 

z wniesionymi interpelacjami. 

 

W tym momencie salę obrad opuścił pan Wicestarosta Gustaw Saramański. Od tej 

chwili obrady toczyły się w obecności 16 – osobowego składu radnych. 

 

Pan Przewodniczący odniósł się również do problemu ogólnopolskiego jakim jest 

podpisywanie umów podstawowej opieki zdrowotnej z Narodowym Funduszem 

Zdrowia („ karta leczenia onkologicznego”). Poinformował, iż w dniu dzisiejszym 

odbędzie się spotkanie „Porozumienia Zielonogórskiego”, gdzie zapadną decyzje 

dotyczące udzielania pomocy pacjentom od dnia 2 stycznia 2015 r. Nadmienił, iż wie, 

że podstawowa opieka zdrowotna nie leży w kompetencjach pana Starosty, czy też 
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powiatu, nie mniej jednak uważa to za istotną informację. Dodał ponadto, iż pan 

Minister Arłukowicz informował o „planie B” tj. udzielaniu porad lekarskich przez 

okoliczne przychodnie oraz izbę przyjęć szpitala w Opatowie i ma w związku z tym 

pytanie (choć skierowane bardziej do dyrektora szpitala powiatowego w Opatowie -  

jak zaznaczył pan Przewodniczący) czy szpital jest sobie w stanie z tym poradzić? 

 

O zabranie głosu poprosił pan Starosta, który powiedział, że pan Minister Arłukowicz 

nie zwracał się do nas, ani nie konsultował tego planu i nie potrafi odpowiedzieć co 

miał na myśli, gdyż oprócz doniesień medialnych nie mamy żadnych decyzji, ani 

propozycji rozwiązań. 

 

Pan Przewodniczący powiedział, że tym bardziej się cieszy, że poruszył tą sprawę na 

dzisiejszej sesji, gdyż oznacza to, że takiego planu nie ma. 

 

Następnie o zabranie głosu poprosił pan Grzegorz Gajewski, który powiedział, iż 

złożył pismo w sprawie transmitowania przez Radio Opatów obrad sesji i chciałby 

dowiedzieć się jak pan Przewodniczący ustosunkował się do powyższej sprawy. 

 

Pan Przewodniczący powiedział, iż istotnie taki wniosek otrzymał od radnego, nie 

mniej jednak uważa, że każde z mediów ma takie same prawa, na chwilę obecną jest 

po rozmowie z dyrektorem Opatowskiego Ośrodka Kultury, który został 

poinformowany o możliwości uczestnictwa Radia Opatów w sesjach. Pan Dyrektor 

zapewnił, iż jeśli Radio Opatów będzie zainteresowane tematyką sesji to z pewnością 

przybędzie na obrady. Dodał, iż informacja dotycząca obrad sesji jest zamieszczana z 

odpowiednim wyprzedzeniem, jednocześnie zaznaczając, iż wobec powyższego nie 

widzi potrzeby wystosowywania specjalnego zaproszenia tylko do jednego z mediów. 

 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Wobec powyższego Przewodniczący poinformował o przejściu do ostatniego punktu 

obrad. 

 

Ad.6) Zakończenie obrad III Sesji Rady Powiatu. 
Pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz wypowiedział formułę – „zamykam obrady 

sesji Rady Powiatu”. 

 

Na tym sesję zakończono.         

 

 

Protokołowała:       

mgr Justyna Zdyb     Przewodniczący Rady Powiatu 

       /-/ Zbigniew Wołcerz 

 


